
Sammanträdesprotokoll 
2024-02-26 

Kommunfullmäktige 

Tid: Måndagen den 26 februari 2024 kl. 09:00-17:30 

Plats: Fullmäktigesalen, Rådhusesplanaden 6 

Beslutande: Se separat lista 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Christina Bernhardsson (S) och Mattias Larsson (C)   

Sekreterare: Digital signatur §§ 20-44
Tomas Jakobsson 

Ordförande: Digital signatur  
Marie-Louise Rönnmark 

Justerare: Digital signatur  
Christina Bernhardsson 

Justerare: Digital signatur 
Mattias Larsson 

BEVIS 
Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ: Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum: 2024-02-26 

Anslaget har satts upp: 2024-03-05 

Anslaget tas ner: 2024-03-27 
Förvaringsplats: Kommunkansliet, stadsledningskontoret 

Underskrift: Digital signatur 
Therese Stellén



2024-02-26 09:00 Kommunfullmäktige 

Ärendenumrering: 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 

2 UKF-koncernens bolag redovisar till kommunfullmäktige 2024 

3 Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

4 
Interpellation: När ska Umeå kommun sluta betala bidrag till Ibn Rushd? Kjerstin 

Widman (M) 

5 Interpellation: Varför följer inte Umeå kommun resepolicyn? Bore Sköld (V) 

6 
Interpellation: Värdesätter styrande partier budget- och skuldrådgivningen? Åsa 

Bäckström (V) 

7 
Interpellation: Återigen arbetsmiljön inom äldreomsorgen; Davis Kaza (AP) och Patrik 

Brännberg (AP) 

8 

Interpellation: När kan Umeå kommun möta alla elever med neuropsykiatrisk 

funktionsnedsättning rätt till stöd under sin skoltid i grund- och gymnasieskolan? Anna-

Karin Sjölander (C) och Sven-Olov Edvinsson (C) 

9 
Interpellation: När kan Västra länken öppnas? Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg 

(AP) 

10 
Interpellation: Vill Umeå kommun samverka med funktionsrättsorganisationerna eller 

inte? Hanna Lundin Jernberg (L) 

11 
Interpellation: Når Umeå kommun målet om fossilfri fordonsflotta till 2030? Åsa 

Bäckström (V) 

12 
Interpellation: Hur ser kommunens beredskap ut för när friskolor läggs ner? Tobias 

Holmbom (V) 

13 
Interpellation: Är beslut om nedläggning av Sjöbacka äldreboende redan tagit? Mattias 

Larsson (C) och Solveig Granberg (C) 

14 
Fråga: Var är vi i den fortsatta processen om att få det nödvändiga godkännandet av 

Ubmeje från Lantmäteriet? Linda Lotare (V) 

15 Nya föreskrifter för vattenskyddsområde Botsmark 

16 Riktlinje för rådgivande organ i Umeå kommun 

17 Kommunrevisionen informerar 

18 Valärenden 

19 Anmälningsärenden  



Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2024-02-26 08:02:50 17:32:57 §1-19 

2 Alireza Mosahafi (M) 2024-02-26 08:31:05 17:32:57 §1-19 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2024-02-26 08:59:23 17:32:57 §1-19 

4 Hans Lindberg (S) 2024-02-26 08:43:48 17:32:57 §1-19 

5 Anders Ågren (M) 2024-02-26 08:13:24 17:32:57 §1-19 

6 Janet Ågren (S) 2024-02-26 08:40:16 17:32:57 §1-19 

7 Ulrik Berg (M) 2024-02-26 08:49:10 17:32:57 §1-19 

8 Mattias Larsson (C) 2024-02-26 08:51:16 17:32:57 §1-19 

9 Lars Forsgren (SD) 2024-02-26 09:30:58 17:20:12 §3-13,16-19 

10 Arvid Lundberg (MP) 2024-02-26 09:03:57 17:32:57 §2-19 

11 Bore Sköld (V) 2024-02-26 09:00:34 17:32:57 §1-19 

12 Mikael Berglund (S) 2024-02-26 09:00:04 17:32:57 §1-19 

13 Kjerstin Widman (M) 2024-02-26 09:00:07 17:32:57 §1-19 

14 Christina Bernhardsson (S) 2024-02-26 08:22:27 17:32:57 §1-19 

16 Davis Kaza (AP) 2024-02-26 08:35:26 17:32:57 §1-19 

17 Veronica Kerr (KD) 2024-02-26 08:56:06 17:32:57 §1-19 

18 Peter Vigren (S) 2024-02-26 09:01:16 17:32:57 §1-19 

19 Rebecca Sellstedt (V) 2024-02-26 08:45:07 17:32:57 §1-19 

20 Maja Westling Palmberg (C) 2024-02-26 08:21:46 15:04:56 §1-6,15-19 

21 Igor Hell (M) 2024-02-26 08:19:48 17:32:57 §1-19 

22 Moa Brydsten (S) 2024-02-26 08:35:07 17:32:57 §1-19 

23 Mikael Jonsson (SD) 2024-02-26 08:43:34 17:32:57 §1-19 

24 Tomas Wennström (S) 2024-02-26 08:34:44 17:32:57 §1-19 

25 Carin Nilsson (S) 2024-02-26 08:59:37 17:32:05 §1-19 

26 Elmer Eriksson (M) 2024-02-26 08:21:59 17:31:27 §1-19 

27 Nils Seye Larsen (MP) 2024-02-26 08:57:52 17:32:57 §1-19 

28 Ellen Ström (V) 2024-02-26 09:01:20 12:02:57 §1-2,15-16,18-19 

29 Andreas Lundgren (S) 2024-02-26 09:00:21 17:32:57 §1-7,9-19 

30 Marianne Löfstedt (M) 2024-02-26 08:29:07 17:32:57 §1-19 

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2024-02-26 08:20:34 17:32:57 §1-19 

32 Helena Smith (S) 2024-02-26 08:39:47 16:08:19 §1-9,15-19 

34 Håkan Johansson (S) 2024-02-26 08:30:55 17:32:57 §1-19 

35 Madelene Nord (M) 2024-02-26 08:16:06 17:32:57 §1-19 

36 Anneli Andersson (S) 2024-02-26 08:50:40 15:45:35 §1-8,15-19 

37 Maria Nilsson (SD) 2024-02-26 08:06:00 17:32:57 §1-19 

38 Mariam Salem (MP) 2024-02-26 09:04:38 17:32:57 §2-19 

39 Per-Erik Johansson (S) 2024-02-26 08:32:01 17:32:57 §1-19 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

40 Anders Norqvist (L) 2024-02-26 08:38:09 17:32:57 §1-19 

41 Åsa Bäckström (V) 2024-02-26 08:18:52 17:32:57 §1-19 

43 Joline Göttfert (M) 2024-02-26 08:30:31 17:32:57 §1-19 

44 Patrik Brännberg (AP) 2024-02-26 09:01:44 17:32:57 §1-19 

45 Anders Sellström (KD) 2024-02-26 08:46:33 16:56:36 §1-11,15-19 

46 Fredrik Rönn (C) 2024-02-26 08:20:59 17:32:57 §1-19 

47 Lena Karlsson Engman (S) 2024-02-26 08:44:39 17:32:57 §1-19 

48 Jan Lundberg (S) 2024-02-26 08:36:02 17:32:35 §1-19 

49 Lena Andersson (M) 2024-02-26 08:55:52 17:32:57 §1-19 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2024-02-26 08:59:12 17:32:57 §1-19 

52 Anders Hägglund (S) 2024-02-26 08:34:46 17:32:57 §1-19 

53 Stefan Nordström (M) 2024-02-26 08:14:34 15:19:21 §1-7,15-19 

54 Wilhelm Wikberg (SD) 2024-02-26 09:03:05 15:05:58 §1-7,15-19 

55 Lars Brännström (MP) 2024-02-26 08:02:20 17:32:57 §1-19 

56 Elin Nejne (S) 2024-02-26 08:22:44 17:32:57 §1-19 

57 Lennart Arvidsson (V) 2024-02-26 08:38:34 17:32:57 §1-19 

58 Robert Axebro (C) 2024-02-26 08:21:31 17:32:57 §1-19 

59 Gunnar Dahlberg (S) 2024-02-26 08:29:21 17:32:10 §1-19 

60 Greger Knutsson (M) 2024-02-26 08:13:58 17:32:57 §1-19 

61 Beatrice Årebrand (S) 2024-02-26 08:14:11 17:31:59 §1-19 

62 Linda Lotare (V) 2024-02-26 09:02:56 17:32:57 §1-19 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2024-02-26 08:45:58 17:32:57 §1-19 

Tjänstgörande ersättare 

203 Pär Berglund (S) 2024-02-26 08:55:24 17:32:57 §1-19 

205 Patrik Esperi (S) 2024-02-26 08:18:28 15:45:52 §1-7,15-19 

207 Ari Leinonen (S) 2024-02-26 08:41:06 17:32:57 §1-19 

208 Charlotta Vesterlund (S) 2024-02-26 08:16:21 17:32:57 §1-19 

211 Ronny Kassman (S) 2024-02-26 08:13:44 17:32:57 §8-14 

212 Titti Ådén (S) 2024-02-26 08:56:10 17:32:14 §9-14 

213 Lotta Holmberg (M) 2024-02-26 09:04:59 17:32:57 §8-14 

219 Johan Stål (V) 2024-02-26 08:54:45 17:32:57 §1-19 

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2024-02-26 08:58:53 17:32:57 §3-14 

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C) 2024-02-26 13:11:13 17:32:57 §8-14 

227 Lars Nilsson (SD) 2024-02-26 08:12:18 17:32:42 §8-14 

231 Alf Molin (L) 2024-02-26 09:06:52 17:32:57 §1-19 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

206 Jannice Persson (S)  2024-02-26 08:16:12 12:05:00 

214 Mikael Thyni (M) 2024-02-26 08:32:57 17:32:15 

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2024-02-26 08:17:01 17:32:57 

216 Leif Lundgren (M) 2024-02-26 08:22:44 17:32:10 



Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

2024-02-26 09:02:20 17:31:59 

2024-02-26 08:28:01 17:32:00 

2024-02-26 08:45:47 12:00:26 

2024-02-26 09:01:11 17:32:57 

2024-02-26 08:23:02 17:32:57 

2024-02-26 09:14:37 17:32:57 

2024-02-26 08:35:45 17:32:24 

2024-02-26 08:53:32 17:32:57 

2024-02-26 09:01:31 15:40:20 

2024-02-26 08:18:33  17:32:57 

Nr Delegat 

217 Josefin Gustafsson (M) 

218 Christer Lindvall (M) 

221 Tobias Holmbom (V) 

225 Julia Algotsson (C) 

226 Solveig Granberg (C) 

230 Johan Asplund (MP) 

233 Marika Atlegrim (AP) 

234 Frank Pettersson (AP) 

236 Lucas Nilsson (KD) 

232 Wilma Hvirfvel (L) 

Frånvarande ledamöter 

15 Maria Lindvall (L) 

33 Daniell Andersson (V) 

42 Rebecka Jakobsson (S) 

51 Ali Yasin Dahir (S) 

63 Mehrana Bassami (S) 

64 Emma Vigren (S) 

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S) 

202 Karin Mariann Lind (S) 

204 Birgitta Jonsson (S) 

209 Karl Larsson (S) 

210 Novalie Lilja (S) 

220 Gudrun Nordborg (V) 

223 Hanad Abdi (V)
228 Tobias Lindgren (SD) 

229 Sofie Dahlqvist (MP) 

235 Jan Kollberg (KD) 



Sida 2 av 58 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Övriga deltagare 

 
Tjänstemän 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Lennart Nilsson, kommunjurist, § 20-21 och 34-44 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 20-21 
Mikael Salomonsson, vd Inab, § 20-21 
Mikael Isaksson, vd Umeå Hamn AB, § 20-21  
Annika Ljungblad, vd Umeå Parkerings AB, § 20-21  
Robert Hansson vd Vakin/Umeva, § 20-21 
Jörgen Aronsson, vd Dåva Deponi AB, § 20-21 
Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 20-21 
Jerker Eriksson, vd AB Bostaden, § 20-21 
  
Marie Sandström-Öhberg (C), kommunrevisor 
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§ 20 

 
Diarienr: KS-2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning 
2024-02-26 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att till justerare av dagens protokoll utse Christina Bernhardsson (S) och 
Mattias Larsson (C) 
 
att digital justering äger rum måndag 4 mars kl. 15.00 
 
att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 21 

 
Diarienr: KS-2024/00206 

Umeå Kommunföretag AB: Koncernens bolag 
redovisar till kommunfullmäktige 2024 

Beslut 
Ärendet föranleder inget beslut. 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet 2024-02-26 redovisar respektive vd om bolagens 
verksamhet. 
 
Umeå Kommunföretag AB/koncernen, Fredrik Lundberg 
Inab, Mikael Salomonsson 
Umeå Hamn AB, Mikael Isaksson 
Umeå Parkerings AB, Annika Ljungblad  
Vakin/Umeva, Robert Hansson  
Dåva Deponi AB, Jörgen Aronsson 
Umeå Energi AB, Jan Ridfeldt 
AB Bostaden, Jerker Eriksson 
 
Ledamöter ställer frågor som besvaras av de verkställande direktörerna.
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§ 22

Diarienr: KS-2023/00879 

Interpellation: Kvarstanning av studenter – vad gör 
vi? Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Janet Ågren, Robert 
Axebro, Anders Ågren, Fredrik Rönn, Lena Andersson, Hans Lindberg, 
Helena Smith och Anders Sellström beslutar kommunfullmäktige att 
avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

Kvarstanning av studenter – vad gör vi? 
Hela 80% av studenterna kommer från andra städer, oftast södra Sverige 
för att läsa på universiteten i vår kommun. Besvärande få studenter 
stannar i staden efter avslutade studier. Trots att studenterna uppskattar 
och trivs i staden. 

Ur ett kompetensförsörjningsperspektiv är det här ett misslyckande för 
kommunen när vi haft studenterna och kompetens hos oss så lång tid. 
Kommunen och dess arbetsgivare har misslyckats i att visa första vägen till 
jobbet för studenterna som är ett sätt att hålla kvar dem i kommunen efter 
studierna. Min erfarenhet är att vi nyss vaknat upp trots att det funnits 
personer som signalerat länge att något behövs göras när det kommer till 
studenterna och kvarstanning.  

Jag ser att det görs en del projektinsatser där kommunen är inblandad 
liksom hos andra arbetsgivare. Det behöver dock jobbas mycket mer 
systematiskt och strukturerat över tid när gäller kvarstanning. Då blir olika 
projektformer inte tillräckliga och konkreta långsiktiga handlingsåtgärder 
lyser med sin frånvaro.  
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Något som också är viktigt att komma ihåg är även bostadsfrågan som 
hänger ihop med första jobbet efter examen. Har vi inte bostäder så 
kommer ingen nyexaminerad heller att stanna kvar i kommunen. 
 
Jag vill därför ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 
Hans Lindberg (S): 
 
1. Vad gör kommunen rent konkret för att få studenter att stanna kvar 

i kommunen? 
 
2. Tycker du att det finns potential i kommunen att göra mer och i så 

fall vad? 
 
3. Vilka ekonomiska resurser är avsatta när det gäller kommunens 

arbete med kvarstanning av studenter?  
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 
besvarandet till Janet Ågren (S), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande 
och planeringsutskottets ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 
 
Svar på fråga 1:  
Umeås studenter har mycket att tillföra för en fortsatt stark utveckling i 
Umeå och vi vill såklart att så många som möjligt ska vilja stanna kvar efter 
studietiden. Därför görs insatser för och med studenterna som framtida 
medarbetare i kommunen, som invånare, eller som medarbetare i 
Umeåregionen hos andra arbetsgivare. 
 
Kompetensförsörjning är ett av fokusområdena i det två-partsavtal som 
finns mellan kommunen och Umeå universitet. Kommunen och 
universitetet har också under förgående år valt att gå vidare med ett antal 
åtgärder. Bland annat avsätter universitetet riktade medel för innevarande 
år för att i samarbete med kommunen göra ytterligare rekryteringsinsatser 
för att säkerställa söktryck och inflöde av studenter till Umeå universitet.  
 
Här möter kommunen upp med resurser för platsmarknadsföring.   
Under hösten 2023 har även ett insiktsarbete genomförts, där man bl.a. 
genom djupintervjuer tittat närmare på studenternas upplevelser av Umeå. 
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Utifrån rapporten kommer en kommunikationsstrategi tas fram som kan 
nyttjas i rekrytering av studenter till Umeå och av studenter som 
medarbetare till arbetsgivare i regionen.  

Det finns också sedan flera år ett upparbetat samarbete mellan kårerna, 
universiteten och kommunen. Aktiviteter genomförs kontinuerligt för att 
visa på den branschbredd och de karriärvägar som finns i Umeåregionen. 
Några exempel på projekt/återkommande evenemang är: Inför Uniaden, 
Uniaden, Kickstarta din karriär, Jobbsnack, Studenter möter arbetslivet, 
Speak-up, Välkomstmässan, bussresa vid terminsstart för internationella 
studenter, olika samarbeten med International Office, kommunikation och 
Forskningsstöd och samverkan.  
Det finns även initiativ som drivs av andra parter som kommunen krokar 
arm med, tex 1step, MindDig och bemannings- och rekryteringsföretagen. 
Inkubatorerna är också i hög grad en viktig medaktör.  

Svar på fråga 2: 
De studenter som finns vid universiteten är en viktig källa till kompetens, 
innovation och tillväxt och kommunens samarbete med respektive 
universitetsledning kommer att fortsätta och användas för att fördjupa och 
intensifiera samarbetet, till gagn både för universiteten och kommunen.  
Arbetet och olika insatser utvärderas kontinuerligt och delvis förändras de 
aktiviteter som görs och har gjorts för att i så hög grad som möjligt nå 
studenter. Det finns även fler initiativ på gång där kommunen är med och 
som väntar på besked kring extern finansiering. Det är Gateway Umeå och 
en gemensam lansering av alla sommarjobb i Umeåregionen. Sommarjobb 
är en viktig faktor för att öka kvarstanningen i regionen.  

Svar på fråga 3:  
Under den senaste 3-årsperioden har kommunen investerat ca 1 miljon 
kronor/år på studenter som målgrupp. Se exempel på insatser under svaret 
på fråga 1. I korthet handlar det om insatser som syftar till att få studenter 
att känna sig välkomna, ges förankring till Umeå, kunskap om 
arbetsmarknaden och att etablera kontakt med arbetsgivare.  
Arbete pågår även i andra förvaltningar (förutom de kommunövergripande 
insatser som redan beskrivits) där dialog sker med olika 
fakulteter/utbildningar för att utveckla samarbetet och arbetet med 
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kompetensförsörjningsfrågor kopplat till praktikmöjligheter, VFU, 
examensarbeten och uppsatser. Tid och kostnad för detta arbete är dock 
inte uppskattat i svaret på interpellationen. 
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§ 23 

 
Diarienr: KS-2023/00954 

Interpellation: När ska Umeå kommun sluta betala 
bidrag till Ibn Rushd? Kjerstin Widman (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Kjerstin Widman, Helena Smith, Maria Nilsson, 
Anders Ågren, Arvid Lundberg, Davis Kaza, Peter Vigren, Joline Göttfert, 
Lennart Arvidsson, Tomas Wennström, Lars Forsgren, Mattias Larsson, 
Veronica Kerr, Patrik Brännberg, Mariam Salem och Nils Seye Larsen 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Kjerstin Widman (M) 
följande interpellation till kulturnämndens ordförande. 
 
När ska Umeå kommun sluta betala bidrag till Ibn Rushd?  
Moderaterna i Umeå har under flera år röstat nej till att studieförbundet 
Ibn Rushd ska få kommunala bidrag när ärendet om fördelning av pengar 
till studieförbunden har varit uppe i kulturnämnden. Anledningen till detta 
är att Ibn Rushd vid upprepade tillfällen har bjudit in talare som är öppet 
antisemitiska, uttryckt önskan om Israels utplåning, utryckt hat mot 
homosexuella och uppmanat till jihad m.m. Deras koppling till islamistiska 
Muslimska Brödraskapet är välbekant.  
 
Nu har det kommit nya avslöjanden om Ibn Rushd. Studieförbundet har 
använt sig av undervisningsmaterialet ”The Upbringing of Children in Islam” 
där barnaga beskrivs som acceptabelt, att homosexualitet är en synd och 
om antisemitiska konspirationsteorier. Publikationen ”Islamic laws” ska 
också ha använts, som behandlar ämnet barnäktenskap utan att ta avstånd 
från det. Det visar en rapport från Folkbildningsrådet, som fördelar 
statsbidrag till studieförbund och folkhögskolor. Folkbildningsrådet kräver 
nu att Ibn Rushd ska återbetala statsbidrag om nästan 150 000 kr. Ibn 
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Rushd anses har brustit i efterlevnaden av de grundläggande villkoren som 
rör bland annat demokrati och mänskliga rättigheter.  
 
Enligt Umeå kommuns grundläggande krav på ideella föreningar ska bidrag 
inte lämnas ut till en organisation om den eller någon av dess företrädare 
inom ramen för verksamheten diskriminerar eller på annat sätt bryter mot 
principen om alla människors lika värde, motarbetar det demokratiska 
styrelseskicket eller kränker den enskildes grundläggande fri- och 
rättigheter. Även om de grundläggande kraven är avsedda för ideella 
föreningar och inte studieförbund, så borde givetvis kraven ställas på alla 
organisationer som erhåller kommunala bidrag.  
 
De nya uppgifterna bekräftar det vi moderater har sagt under flera år. 
Umeå kommun ska inte betala ut några skattemedel överhuvudtaget till 
denna organisation. Region Skåne har nu valt att pausa sitt stöd till Ibn 
Rushd och Helsingborg drar in sitt stöd till Ibn Rushd. Umeå kommun borde 
givetvis göra det också.  
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
kulturnämndens ordförande Helena Smith (S): 
1. Anser du att Ibn Rushd lever upp till de krav som Umeå kommun 

ställer på organisationer som erhåller kommunala bidrag? 
2. Kommer Umeå kommun sluta betala ut bidrag till Ibn Rushd efter 

de nya uppgifterna som har framkommit om studieförbundets 
verksamhet? 

 
Helena Smith (S), kulturnämndens ordförande lämnar följande skriftliga svar: 
Det har skett en granskning i nationell media där det framkommit att en av 
Ibn Rushds tidigare medlemsföreningar har använt undervisningsmaterial i 
studieverksamhet som går emot både grunderna för statsbidrag, mot 
svensk lag och som är, enligt mig, en förkastlig syn på människor. Med 
anledning av detta ställer Kjerstin Widman (M) två frågor till mig.  
 
Svar på fråga 1 
Umeå kommun fördelar stöd till studieförbund genom Kulturnämnden, 
vilket ges till de studieförbund som bedriver verksamhet i kommunen och 
som uppfyller statens villkor för att erhålla statsbidrag. Detta sker genom 
handläggning på Föreningsbyrån och fastställs formellt i kulturnämnden. 
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När uppgifterna framkom startade Föreningsbyrån omedelbart en 
granskning av studieförbundets lokala verksamhet. Folkbildningsrådet, som 
har det nationella ansvaret för fördelningen av de statliga medlen för 
studieförbunden, har gjort en egen granskning av förbundet vilket har 
föranlett att man har agerat genom att begära tillbaka medel och krävt att 
en åtgärdsplan upprättas för hantering av studiematerial etc. Granskningen 
här i Umeå är ännu inte avslutad men i dagsläget kan man inte från 
Föreningsbyrån rapportera några oegentligheter i Ibn Rushds lokala 
verksamhet eller något som tyder på att verksamheten i Umeå inte lever 
upp till kraven som kommunen ställer när det gäller stöd till studieförbund.  

Svar på fråga 2 
I dagsläget finns inga sådana förslag till beslut. Framkommer det i den 
pågående granskningen att Ibn Rushd lokalt inte har följt de krav vi ställer 
på studieförbunden i Umeå kommun så kommer vi självklart agera på det. 
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§ 24

Diarienr: KS-2024/00076 

Interpellation: Varför följer inte Umeå kommun 
resepolicyn? Bore Sköld (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Hans Lindberg, Anders Ågren, Joline 
Göttfert, Lars Forsgren, Lars Brännström, Åsa Bäckström, Janet Ågren, 
Anders Sellström, Nils Seye Larsen och Jan-Olov Carlsson beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Bore Sköld (V) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

Varför följer inte Umeå kommun resepolicyn? 
I Folkbladet kunde vi den 10 januari läsa om en granskning de gjort kring 
efterlevnaden av Umeå kommuns resepolicy. Policyn antogs i januari 2023 
och syftar till att minska resandet för att på så vis få ner 
växthusgasutsläppen från kommunens transporter. Granskningen  
visar att såväl anställda som politiker, tvärtemot vad resepolicyn säger, 
istället har ökat andelen resor med flyg på bekostnad av tåg. 
I artikeln kritiseras “kommuntoppar” för att fortsätta resa ohållbart 
samtidigt som andra kommunanställda tvingas ställa om. 
Transportsektorn står för en stor andel av utsläppen i Umeå, såväl inom 
kommunens verksamheter som bland allmänheten. Att höga chefer och 
politiker föregår med gott exempel är nödvändigt för att få med sig alla 
andra. Det som Folkbladet avslöjat kan därför inte betraktas som annat än 
ett misslyckande för Umeå kommuns hållbarhetsarbete. 

Därför frågar jag Umeå kommuns kommunalråd: 

1. Hur många tjänsteresor har Umeå kommuns höga chefer och politiker
genomfört under 2023, fördelat på tågresor och flygresor?
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2. Vad är den totala mängden klimatutsläpp från dessa tjänsteresor, 
fördelat på tågresor och flygresor? 

3. Varför väljer höga chefer och politiker att genomföra resor på ohållbara 
sätt när det finns rimliga alternativ som i enlighet med resepolicyn bör 
ges företräde? 

4. Hur kommer ni att se till så att höga chefer och politiker i Umeå 
kommun i högre utsträckning följer resepolicyn och minskar andelen 
ohållbara resor? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
I sin första och andra fråga undrar Bore Sköld hur många tjänsteresor 
chefer och politiker genomfört under 2023 fördelat på tågresor och 
flygresor samt klimatutsläppen för dessa.  
I beredningen av interpellationen har det framkommit att det i dagsläget 
inte går att få fram statistik över resor och koldioxidutsläpp nedbrutet på 
individnivå. Det ingår inte i avtalet med den resebyrå som är upphandlad 
av Umeå kommun. Jag har dock fått besked om att det arbetas fram en ny 
kravspecifikation inför kommande upphandling av resebyrå. De nya kraven 
ska bättre fånga in behovet av att få ut statistik om CO2-utsläpp som går 
att bryta ned på olika nivåer. Detta kommer att behövas för att på ett bra 
sätt kunna följa upp policyn. För att lösa detta förs just nu en dialog mellan 
personalnämnden, som har det utpekade uppföljningsansvaret, och 
Strategisk planering, som har den kompetens som behövs för att göra 
uppföljningarna.   
 
Ekonomiavdelningen på stadsledningskontoret har kunnat ta fram 
uppgifter om resor bokade via resebyrån för förtroendevalda i KS och 
chefer under KS. Detta har skett genom manuell inhämtning och 
granskning av poster i ekonomihanteringssystemet. Resor som bokats på 
annat sätt än via kommunens resebyrå har dock inte gått att ta fram. Det 
var heller inte möjligt för ekonomifunktionen att koppla gruppresor till 
enskilda tjänstepersoner eller förtroendevalda. Men av det som gått att ta 
fram framgår följande, kort sammanfattat.  
 
Antalet enkelresor inrikes med flyg under 2023 var 80 st. Antalet 
enkelresor utrikes med flyg är 36 st. Antalet enkelresor med tåg inrikes är 
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26 st. Antalet enkelresor med länsbuss är 7 st. Antalet enkelresor med tåg 
utrikes är 2 st.  
 
I sin tredje och fjärde fråga undrar Bore sköld varför resor genomförs på 
ohållbara sätt och hur vi ska se till att sådana resor minskar.  
Resepolicyn säger att valet av färdmedel ska ske genom en sammanvägning 
av klimatpåverkan, tidsåtgång, ekonomi, säkerhet och arbetsmiljö. Vi har 
ett ansvar mot kommunmedborgarna att föregå med gott exempel ur 
klimathänseende, men vi har också ett ansvar att använda kommunens 
resurser och den tid vi får arvode eller lön för på ett effektivt sätt. Vi har 
också ett ansvar för att våra anställda har den tid som behövs för både 
arbete och privatliv.   
 
Vi använder i dag digitala mötesformer i mycket högre utsträckning än 
tidigare, vilket är bra ur alla perspektiv. Mindre tid går åt till resor, 
utsläppen blir mindre och vi får mer tid till att effektivt utföra vårt jobb och 
våra förtroendeuppdrag.  
 
Men eftersom vi verkar i norra Sverige befinner vi oss ofta långt från de 
demokratiska sammanhang där vi behöver träffas för att knyta band till 
andra och vara med där beslut fattas om exempelvis klimatsatsningar. För 
att företräda umeborna på bästa sätt i de frågor som är viktiga för Umeå så 
måste vi ibland kunna medverka fysiskt. Då måste vi välja resor på ett så 
klokt sätt som är möjligt utifrån tid, ekonomi, miljö, säkerhet och 
arbetsmiljö. Detta blir också beroende på vilket uppdrag eller vilket arbete 
man har.  
 
När man väljer flyget ska det ske på ett sätt som minskar klimatpåverkan. I 
riktlinjerna för resepolicyn påtalas möjligheten att klimatreducera flygresor 
genom inköp av biodrivmedel som tillägg till biljettpriset. I de fall taxiresor 
blir nödvändiga är det också viktigt att man väljer elfordon.   
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§ 25

Diarienr: KS-2024/00100 

Interpellation: Värdesätter styrande partier budget- 
och skuldrådgivningen? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström och Andreas Sjögren beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 
följande interpellation till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande. 

Värdesätter styrande partier budget- och skuldrådgivningen? 
Umeå kommuns avdelning för strategisk utveckling publicerade i januari i 
år rapporten Vad  kostar det att bo i Umeå kommun. I rapporten 
konstaterar man att den ekonomiska situationen för många hushåll i 
kommunen är ansträngd på grund av ökade ränteutgifter, elpriser och  
reallönesänkningar. Rapporten visar att många hushåll helt saknar 
marginaler. 13% av umeborna upplever att hushållets ekonomi är dålig 
eller mycket dålig och 11 procent lägger inte undan pengar i ett sparande. 

Rapporten avslutas med ett antal slutsatser och rekommendationer, där en 
av dessa är att Umeå kommuns budget- och skuldrådgivning spelar en 
väsentlig roll och att det är viktigt att fortsatt erbjuda den rådgivningen. 
Budget- och skuldrådgivningen är en kommunal verksamhet under miljö- 
och hälsoskydd, som erbjuder råd om ekonomiska problem och skulder 
men ger även stöd i att få ihop en fungerande hushållsbudget. 
Rådgivningen är inte ett frivilligt åtagande utan ett obligatoriskt uppdrag 
för kommunerna, någonting som regleras i socialtjänstlagen. Det finns 
däremot en viss frihet i hur kommunen organiserar verksamheten internt, 
någonting som tyvärr har lett till att rådgivningen konsekvent har 
underfinansierats i Umeå kommun. 
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Då hushållens privatekonomi blivit alltmer ansträngd har trycket också ökat 
på budget- och skuldrådgivningen, och köerna till rådgivningen har växt. 
Konsumentverkets statistik från 2023 visar att Umeå har en av landets 
längsta väntetider, 14 veckor.  

I och med allt detta är det särskilt svårt att förstå hur styrande partier 
resonerar när de väljer att ytterligare minska de anslagen till budget- och 
skuldrådgivningen för 2024. Därför ställer Vänsterpartiet följande frågor: 

Fråga/Frågor: 
1. Delar styrande partier rapportens slutsats att budget- och

skuldrådgivningen är en verksamhet som spelar en väsentlig roll för att
underlätta livssituationen för de med ekonomiska svårigheter?

2. Kommer styrande partier att vidta åtgärder för att värna och utveckla
budget- och skuldrådgivningens verksamhet, och i så fall, vilka?

3. Vilka övriga åtgärder kommer att vidtas för att förbättra den
ekonomiska situationen för hushåll med små marginaler?

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Andreas Sjögren (S), lämnar 
följande skriftliga svar: 
Interpellanten tar upp en aktuell och högst prioriterad fråga för att kunna 
växa tryggt och säkert som kommun. På frågan om vi som styrande partier 
delar rapportens slutsats att budget- och skuldrådgivningen är en 
verksamhet som spelar en väsentlig roll för att underlätta livssituationen 
för de med ekonomiska svårigheter, dvs. fråga 1, så är det självklara svaret 
ja. Det är även den insikten som gör att vi som miljö- och 
hälsoskyddsnämnd prioriterat upp antalet tjänster från 5 till 6 för 2024, 
vilket är svaret på fråga 2. Att leda enheten Hållbar ekonomi som enheten 
har döpts till kräver ett tydligt ledarskap och mod att över tid omfördela 
resurser mellan budget- och skuldrådgivning och konsumentrådgivning. 
Detta har skett emellanåt och det gör även nu att enheten kan få 
temporära resurser när köerna ökar. Nämnden följer utvecklingen och 
kommer så även denna gång följa upp om utökningen av resurser 
resulterar i att få ned körtiderna till en lägre nivå. När det kommer till 
övriga åtgärder för att förbättra den ekonomiska situationen för hushållen, 
dvs. fråga 3, så är det både staten och kommunen som har ett ansvar. 
Utifrån rapporten som interpellanten hänvisar till (och som beskriver den 
ekonomiska situationen och boendeförhållande i Umeå kommun) med 
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fokus på hur den påverkar kommuninvånarna så är det ökad inflation och 
krig i närområdet som har skapat ekonomiska utmaningar för hushållen. 
Höjda räntor, elpriser och minskade reallöner leder till pressade marginaler 

Det betonas i rapporten att boendestress kan uppstå om hushåll lägger 
mer än 50 procent av sin inkomst på boendet. Rapporten ger också insikt i 
hushållens ekonomiska situation, där 60 procent upplever en bra 
ekonomisk situation medan 13 procent upplever en dålig. Ensamstående 
med barn och hushåll med medlemmar som har funktionsnedsättningar 
har oftare en dålig ekonomisk situation. En fjärdedel av trångbodda hushåll 
upplever ekonomiska svårigheter. Vidare diskuteras 
konsumtionsmarginaler och hur många hushåll som inte klarar sin 
baskonsumtion efter att ha betalat boendeutgifterna. Resultatet visar att 
en ökande andel hushåll inte klarar detta utifrån mätningarna som skedde 
2018, i synnerhet gäller det dem med lägre inkomster. 

Rapporten ger ett antal rekommendationer. Dessa är att: 
• Umeå kommun bör fortsätta att noggrant övervaka den ekonomiska
situationen och boendeförhållandena för att identifiera behov av åtgärder
och anpassa sin bostadspolitik efter behoven, avseende de svagaste
ekonomiska grupperna. Framtida inflationsutveckling är avgörande för vad
som händer på sikt.
• Fokusera på att öka bostadsbyggandet och öka tillgängligheten till
prisrimliga bostäder för att minska boendestress, det vill säga diversifiera
bostadsmarknaden för att möta marknadens olika behov.
Höga räntor och minskade reallöner motverkar i dagsläget efterfrågan.
Allmännyttan fyller en viktig
funktion.
• Fortsätt att erbjuda rådgivning för hushåll med ekonomiska svårigheter
för att hjälpa dem att hantera sin ekonomi och undvika skuldfällor. Här
spelar Umeå kommuns Budget- och skuldrådgivning en väsentlig roll.
• Implementera eventuella program och/eller åtgärder som stödjer olika
grupper, till exempel ensamstående med barn för att förbättra deras
allmänna situation.
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§ 26

Diarienr: KS-2024/00177 

Interpellation: Återigen arbetsmiljön inom 
äldreomsorgen; Davis Kaza (AP) och Patrik 
Brännberg (AP) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Patrik Brännberg, Carin Nilsson, Lena Andersson, 
Davis Kaza, Hanna Lundin Jernberg, Rebecca Sellstedt, Anders Norqvist, 
Veronica Kerr och Åsa Bäckström beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Patrik Brännberg (AP) 
följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

På kommunfullmäktige i januari ställde Arbetarpartiet en rad frågor kring 
arbetsmiljön i äldreomsorgen. Det handlade bland annat om huruvida 
ordinarie personal själva tvingas ringa runt för att skaffa vikarier om någon 
blir sjuk under helgen. Det handlade också om hur lång inskolning 
nyanställda får. Grunden för interpellationen var en artikel i lokalmedia där 
anställda inom äldreomsorgen tog upp brister.  

Under interpellationsdebatten gavs svaret att det finns ”chefer i 
beredskap” under helgerna. Enligt äldrenämndens ordförande var det 
dessa chefer som skulle ansvara för korttidsbemanning under helgerna. 
Avseende inskolning gavs beskedet att inskolning ska ske under minst 10 
dagar.  

Arbetarpartiet har efter debatten kontaktats av personal på boenden som 
motsäger den bild som gavs av Äldrenämndens ordförande. Personalen har 
för oss visat de skriftliga instruktioner som de har att förhålla sig till.  
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I en information som skickades ut i samband med att konceptet ”chef i 
beredskap” infördes i april 2023 står det: ”Kontakta inte chef i beredskap 
när det gäller bemanningsfrågor…” 

Av dokumentet ”Inskolningsrutin för personal utan adekvat utbildning 
eller vårderfarenhet” framgår att inskolningen pågår i totalt fem 
arbetspass. Observera att detta alltså gäller personal helt utan utbildning.  
Personalen berättade för oss att dessa fem pass ofta kortas till fyra med 
hänvisning till personalbrist. 

Med anledning av ovanstående undrar vi: 
1. Hur kan det i skriftlig information till personal på boenden framgå att

chefer i beredskap inte ska kontaktas – om avsikten från äldrenämnden
är att personalen inte ska behöva ringa in vikarier själva?

2. Hur kan den skriftliga rutinen förespråka fem dagars inskolning – om
avsikten från äldrenämnden är att inskolning ska ske under 10 dagar?

3. Hur ofta har äldrenämndens ledamöter själva besökt, och samtalat,
med personalen på boendena om inskolning, korttidsbemanning osv?

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande har lämnat följande 
skriftliga svar: 

Davis Kaza och Patrik Brännberg har ställt tre frågor till mig som jag ska 
besvara i tur och ordning.  

Svar på fråga 1 
Frånvaron ska vara löst innan helg. Vid frånvaro som rapporteras in efter kl. 
17 på fredag så ska det finnas utskrivna listor på vikarier som kan kontaktas 
vid frånvaro om resurstiden som finns inte går att omplanera. Chef i 
beredskap bemannas av enhetschefer som har beredskap utanför ordinarie 
schema och ordinarie arbetsvecka. Det betyder att deras ansvarsområde 
måste begränsas till allvarliga arbetsmiljöhändelser som ej kunnat förutses 
och där ordinarie rutiner inte räcker till.  

Svar på fråga 2 
Det är ett äldre, ej längre aktuellt dokument avseende inskolning som 
refereras till och som olyckligt nog funnits kvar i verksamheten. Förlängd 
introduktion gäller och rutin för detta finns.  
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Svar på fråga 3 
Det är upp till varje ledamot att vara ute i verksamheten och alla ledamöter 
får fortlöpande information och påminnelser om denna möjlighet. Det 
finns medel avsatta för att varje ledamot ska kunna utföra besök under 
totalt 8 timmar per år för att besöka verksamheterna. Utöver detta har 
nämnden ett sammanträde som tillägnas ett studiebesök med hela 
nämnden varje år. 
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§ 27

Diarienr: KS-2024/00191 

Interpellation: När kan Umeå kommun möta alla 
elever med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning 
rätt till stöd under sin skoltid i grund- och 
gymnasieskolan? Anna-Karin Sjölander (C) och 
Sven-Olov Edvinsson (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Sven-Olov Edvinsson, Moa Brydsten, Anna-Karin 
Sjölander, Peter Vigren, Linda Lotare, Arvid Lundberg, Rebecca Lagerstedt, 
Davis Kaza och Madelene Nord beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Sven-Olov Edvinsson (C) 
följande interpellation till för- och grundskolenämndens och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens ordföranden. 

När kan Umeå kommun möta alla elever med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning rätt till stöd under sin skoltid i grund- och 
gymnasieskolan? 

Ungefär tio procent av alla elever i skolan har någon form av 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning, NPF. Det inkluderar bl.a. tillstånd 
som adhd, autism och språkstörning. Det är vanligt med kombinationer av 
NPF-diagnoser. 

Föräldranätverket Rätten till Utbildning har lyckats ta fram och jämföra 
skolresultat från 2021/22 mellan elever med NPF-diagnos och elever utan 
NPF samt vårdens patientregister. Nätverkets samlade arbete redovisa 
nationellt men även läns- och kommunvis.1) Resultat för Umeå framgår av 
följande siffror: 
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I Umeå kommun (årkurs 9) finns det 110 elever, 7,7% av eleverna i 
årkursen, med någon diagnosticerad neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning. Gruppen NPF-elever består av autism: 27 st (1,9%), 
adhd eller add: 97 st (6,8%), lever med både autism och adhd/add: 16 st 
(1,1%), med dyslexi: 2±1 st (0,1%). En elev kan ha flera diagnoser. 

I november 2021 fattade en enig FGN beslut kring stöd och anpassningar i 
skolan, med syftet att organisera utbildning för elever i områdesbaserade 
eller kommungemensamma resursskolor/särskilda undervisningsgrupper. 
Fler särskilda undervisningsgrupper (SU) skulle tillskapas i kommunen 
redan under 2022. Sammanlagt finns idag 2024  i Umeå kommun tyvärr 
endast 28 + 5 platser i resursskola = 33 platser. Antalet barn med diagnos + 
diagnosnära = 1313. 

Gymnasiets möjligheter att erbjuda NPF-elever fungerande utbildning är 
dåligt redovisad. 28% saknar behörighet till några gymnasiestudier alls. Det 
ska jämföras med 9% av eleverna utan NPF. Behörigheten till 
högskoleförberedande program är ännu sämre, NPF-eleverna utgör 22% av 
alla elever som inte klarar grundläggande gymnasiebehörighet. 

Att barn inte får det stöd de har behov av i skolan är för det första ett stort 
personligt lidande. Men många delar av samhället drabbas. Lidandet och 
kostnaderna för problematisk skolfrånvaro, hot/våld/ mobbing, försenad 
arbetslivsdebut, utanförskap, bidragsberoende, sjukskrivningar, psykisk 
ohälsa, självmord, droganvändning m.m. är mycket stora. 

1).  https://www.rattentillutbildning.se/statistik/ 

Mot ovanstående bakgrund vill jag/vi ställa följande frågor: 

1. När kan Umeå etablera en nämndsövergripande strategi som möter
NPF-elevers stora behov av rätt stöd under sin skoltid i grund- och
gymnasieskolan?

2. Är för- och grundskolenämnden och gymnasie- och
vuxenutbildningsnämnden beredda att genomföra en temaredovisning
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i kommunfullmäktige om NPF-elevers behov och situation under sin tid 
i Umeås grund- och gymnasieskola? 

Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 

Svar på fråga ett 
De två utbildningsnämnderna har en gemensam röd tråd och bedriver ett 
strategiskt arbete med att säkerställa alla barns rätt till utbildning. Detta 
sker genom ett kontinuerligt kvalitetsarbete, en sammanhållen elevhälsa 
och genom att säkerställa en hög behörighet och kompetens hos skolans 
personal. 

Grundskola och gymnasieskola är två olika skolformer och har olika 
målgrupper vilket innebär stora skillnader, och därmed olika sätt att 
organisera arbetet. Dock delar vi förstås skolans övergripande 
målsättningar om att möta alla olika barn och deras behov, samt så långt 
det är möjligt anpassa våra verksamheter efter dem.  

Här under följer några av de aktuella nämndsgemensamma ansatser inom 
området: 

Under lång tid har skolan erbjudit fortbildning för personal inom området. 
Kunskapshöjande insatser inom alla skolformer är prioriterat för att 
säkerställa adekvata insatser för individens behov.  

Ett viktigt område att utveckla mera är arbetet med överföringar mellan 
skolor - dels mellan grundskola och gymnasium, men också när elever byter 
huvudman eller för den delen stadium. Dessa överföringar är en kritisk 
punkt som nämnderna identifierat och arbetar med att utveckla, i 
synnerhet för den elevgrupp som har särskilda behov. 

Skolan i Umeå, alla skolformer, arbetar sedan pandemin med att få ner 
skolfrånvaron igen från de förhöjda värdena vi har sett de senaste åren. 
Här pågår ett gemensamt arbete mellan skolformerna, men självklart även 
inom varje skolform för sig.  
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Frågan om insatser för elever med NPF är relevant, i synnerhet då de är 
överrepresenterade gällande skolmisslyckanden. Att komma åt det innebär 
dock både gemensamma och nämndspecifika insatser, och därmed är det 
inte säkert att en gemensamt beslutad och ägd nämndsövergripande 
strategi för den här specifika målgruppen vare sig tillför något eller 
underlättar arbetet.  
 
Svar på fråga två 
Både FGN och GVN är kommunala nämnder som agerar på fullmäktiges 
delegation. Därför - om KF efterfrågar en sådan redovisning så kommer vi 
givetvis att leverera det. Båda utbildningsnämnderna har följt frågan nära 
under lång tid genom uppdrag, mål, styrkort, kunskapshöjande seminarier, 
gemensamma projekt och på många andra sätt genom åren. 
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§ 28

Diarienr: KS-2024/00200 

Interpellation: När kan Västra länken öppnas? Davis 
Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza och Hans Lindberg beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

När kan Västra länken öppnas? 
Dragningen av Västra Länken beslutades år 2012 - för 12 år sedan. Länken 
har, ända sedan byggstart, drabbats av återkommande förseningar. Enligt 
Trafikverket beräknas länken nu kunna öppnas under hösten 2024. Med 
tanke på vägbyggets historia av misslyckanden och överoptimistiska 
tidsuppskattningar känns detta allt annat än säkert. 

Med tanke på Västra länkens framtida betydelse, för luftmiljön i centrala 
Umeå och för möjligheten att inleda byggandet av nya bostadsområden, 
ställer vi följande frågor till Hans Lindberg: 

1. Finns det något mer konkret än ”hösten 2024” – exempelvis ett datum -
som tidpunkt för öppnande av Västra Länken?

2. Vad kan Umeå kommun göra om ytterligare förseningar skulle uppstå,
t.ex. genom nya oenigheter mellan Trafikverket och en ny utförare, på
de omdiskuterade vägsträckorna?

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
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Jag vill börja med att tacka för en interpellation som sätter fokus på en 
viktig fråga för Umeås utveckling. Då Västra länken är ett projekt hos en 
statlig myndighet har kommunen begränsat med inflytande över dess gång. 
Därför är det angeläget att vi fortsätter lyfta att Trafikverket inte tar sitt 
ansvar för byggandet av infrastruktur, vare sig i Umeå eller resten av norra 
Sverige.  

När det gäller tidpunkt för Västra länkens öppnande är det senaste budet 
den 1 september 2024. Det är minst sagt undermåligt att ett så stort och 
avgörande projekt för Umeås fortsatta utveckling försenats gång på gång. 
Det bromsar inte bara Umeås utveckling, utan hämmar även arbetet med 
att förbättra luftmiljön och sätter käppar i hjulen för planerade 
investeringar från både kommun och näringsliv. Speciellt anmärkningsvärt 
är att Västra länken byggs i en region som idag är i stort behov av 
fungerande infrastruktur för att kunna klara av de utmaningar som den 
gröna nyindustrialiseringen för med sig. 

Som svar på interpellantens andra fråga kommer vi såklart att fortsätta 
ligga på Trafikverket och kräva att myndigheten tar sitt ansvar, men det är 
till syvende och sist Trafikverket som äger projektet och avtalen med sina 
utförare. Jag har tryckt på för att Trafikverket ska tillsätta mer resurser för 
att Västra länken ska kunna färdigställas så fort som möjligt. De 
samhällsekonomiska kostnaderna av förseningarna är mycket större än vad 
som behövs för att få mer framdrift i projektet. Att så pass betydelsefulla 
infrastrukturprojekt sköts på detta sätt är ett underbetyg för statens vilja 
såväl som förmåga att ta ansvar för hela landets utveckling. 
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§ 29

Diarienr: KS-2024/00201 

Interpellation: Vill Umeå kommun samverka med 
funktionsrättsorganisationerna eller inte? Hanna 
Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Andreas Lundgren, Igor 
Hell, Liv Olsson Zetterberg, Sven-Olov Edvinsson och Tomas Wennström 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

Vill Umeå kommun samverka med funktionsrättsorganisationerna eller 
inte? 

Funktionsrättsrörelsen representerar en viktig och mångfacetterad grupp 
medborgare som har unika perspektiv och behov. Att inkludera dessa 
perspektiv och säkerställa deras samverkan och yttranderätt när det gäller 
beslut som berör gruppen är av yttersta vikt för en rättvis och jämlik 
samhällsutveckling. 

Enligt lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
och FN-konventionen om rättigheter för människor med 
funktionsnedsättning artikel 4.3 ska en nära samverkan ske med dem som 
berörs vid förändringar. Någon sådan samverkan ägde exempelvis aldrig 
rum när individ- och familjenämnden tog beslut om omfattande 
förändringar i december 2023. Något som blivit medialt uppmärksammat i 
både VK och Folkbladet. Enligt socialdirektören var planen att föra en 
dialog med funktionsrättsorganisationer, men det hanns inte med. Vi 
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nämndsrepresentanter från Alliansens partier i individ- och 
familjenämnden yrkade på återremiss av förslaget om förändringar mot 
bakgrund av att ingen samverkan skett med funktionsrätts-
organisationerna. Trots detta biföll den styrande majoriteten förslaget om 
förändringarna.  

Det här är inte första gången bristfällig samverkan från en nämnd och 
förvaltning uppstår när det gäller beslut som påverkar berörd grupp. Det 
verkar vara något som händer då och då i hela kommunen. Ändå pratar 
man inom kommunen sedan länge om att det ska bli bättre, vi ska tillsätta 
det här forumet eller de här nya riktlinjerna. Men tiden går.  

Umeå kommuns funktionshinderråd är ett rådgivande råd där politiker, 
tjänstepersoner och representanter från funktionsrättsorganisationerna 
samlas regelbundet för att föra dialog kring beslut som berör personer med 
funktionsnedsättningar. Av flera olika faktorer, bland annat att samverkan 
inte sker ute hos förvaltningarna med funktionsrättsorganisationerna, är 
min uppfattning att rådet är dysfunktionellt, icke konstruktivt, det vill säga 
ej fungerande. Dessutom med de nya förslagen på riktlinjer för rådgivande 
organ som funktionshinderrådet inkluderas i så är min farhåga att det 
kommer att bli ännu mer rörigare och kritiken än kraftigare från 
funktionsrättsorganisationerna gentemot kommunen.  

Jag vill därför ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 
Hans Lindberg (S):  

1. Hur ska kommunen främja en öppen och konstruktiv dialog med
representanter från funktionsrättsorganisationerna för att
säkerställa deras aktiva delaktighet i beslutsfattandet?

2. Vilka åtgärder planeras för att öka samverkan, i enlighet med LSS
och annan relevant lagstiftning, med
funktionsrättsorganisationerna?

3. Vilka åtgärder ska tas inom stöd- och omsorgsförvaltningen liksom
andra berörda förvaltningar för att samverkan alltid måste föregå
ett beslut i enlighet med ex. LSS?



Sida 29 av 58 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande har överlämnat 
besvarandet till Andreas Lundgren (S), individ- och familjenämndens 
ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

Svar på fråga 1 
Jag vill börja med att klargöra att jag utgår från i mitt svar att 
interpellanten avser funktionsrättsorganisationernas delaktighet i 
processen fram till beslut och inte förtroendevaldas själva beslutsfattande. 

I Umeå kommun har Umeås funktionshinderråd (UFR) en central betydelse 
för att vara det forum som främjar en öppen dialog med 
funktionsrättsorganisationerna. I förslaget till ny verksamhetsplan för 
funktionshinderrådet som kommer behandlas nästa möte så är 
utgångspunkten att: ”Umeå kommuns funktionshinderråd, UFR, ska verka 
för att funktionshinderperspektivet förverkligas inom alla politikområden 
samt följa kunskapsutvecklingen inom funktionshinderområdet. Rådet ska 
därför komma in i ett tidigt skede i utrednings- och planeringsarbete likväl 
som i genomförande och uppföljningsarbete”. Det är en klok utgångspunkt. 
Vi behöver göra mer för att skapa en bättre och konstruktiv dialog och göra 
funktionsrättsorganisationerna mer delaktiga. 

Nämnderna och funktionshinderrådet behöver här samarbeta för att 
säkerställa att det fungerar. individ- och familjenämnden som hanterar 
kommunens funktionshinderomsorg, har som exempel på 
Socialdemokraternas initiativ tagits beslut om att särskilt se över 
samarbetet med funktionshinderrådet. Den typen av politiska initiativ kan 
vara viktiga för att identifiera svagheter i samarbetet för att 
funktionshinderrörelsen tidigt ska involveras i ärenden. 

Svar på fråga 2 
Interpellanten efterfrågar vilka åtgärder som planeras för att öka 
samverkan med funktionsrättsorganisationerna. Samverkan används 
specifikt inom LSS §15 och Individ- och familjenämnden har tagit initiativ 
till att införa ett särskilt ”LSS-råd” för att hantera samverkan och hitta 
former för detta. Rådets syfte kommer att vara att säkerställa att 
samverkan sker strukturerat och i ett tidigt skede. 
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Förvaltningen har utifrån uppdraget från nämnden inhämtat kunskap om 
hur andra kommuner arbetar och tagit fram en struktur för rådet som nu 
ska diskuteras med de föreningar som berörs. Den preliminära planeringen 
är att LSS-rådet ska kunna komma i gång med sin verksamhet under 2024. 
Det här betyder att kommunen utöver funktionshinderrådet kommer ha 
ett särskilt forum för att hantera samverkan enligt LSS. 
 
Svar på fråga 3 
Förvaltning och föreningarna som berörs av samverkan ska inom ramen för 
det nya LSS-rådet utarbeta fungerande arbetsformer för att säkerställa ett 
tidigt inflytande från föreningarna. En särskild frågeställning kommer att 
vara om LSS-rådet ska vara knutet specifikt till Individ- och 
familjenämnden, då medborgare som har insatser via LSS berörs även av 
uppdrag inom andra nämnder och förvaltningar. 
 
Utöver LSS-samverkan samt funktionshinderrådets fungerande så handlar 
det om att säkerställa att planering för samråd med 
funktionsrättsorganisationer finns med redan när planering för beredning 
av ärenden görs. Det är i beredningen det behöver finnas bättre rutiner för 
att involvera exempelvis funktionsrättsorganisationer tidigt i processen. 
Här har kommunstyrelsen i januari 2024 tagit ett viktigt beslut i den 
riktningen med riktlinjen i hur styrande dokument ska tas fram och hur 
intressenter ska involveras under beredningen. Den inriktningen ska nu 
börja implementeras och på sikt är det fullt möjligt att riktlinjerna också 
omfattar även andra typer av beslut. 
 
 
  



Sida 31 av 58 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 30

Diarienr: KS-2024/00202 

Interpellation: Når Umeå kommun målet om 
fossilfri fordonsflotta till 2030? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström, Christina Bernhardsson, Lars 
Nilsson, Davis Kaza, Lars Brännström, Mattias Larsson, Nils Seye Larsen och 
Carin Nilsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V)  
följande interpellation till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande. 

Når Umeå kommun målet om fossilfri fordonsflotta till 2030?  
Transporter står för ungefär hälften av alla utsläpp i kommunen och 
innefattar allt från persontransporter till godstransporter och inrikes och 
utrikesflyg. Persontransporter, där den kommunala fordonsflottan ingår, 
står för ca 20 procent av dessa utsläpp.  

I Umeås lokala miljömål är siktet inställt på en fossilfri fordonsflotta år 
2030, vilket innebär att alla fordon som organisationen köper in, hyr och 
leasar vara miljöbilar. Befintliga fordon i fordonsflottan som drivs med 
fossila bränslen ska i stället drivas med fossilfria och förnybara bränslen. 
Detta är i sin tur i enlighet med det nationella målet att utsläppen av 
växthusgaser från vägtransporter ska minska med minst 70 procent till 
2030, jämfört med 2010.  

För att få en nulägesbild av hur arbetet mot detta mål går frågade 
Vänsterpartiet Umeå kommuns tekniska direktör hur stor andel av 
kommunens fordon som idag är fossilfri. Svaret var att endast 11% av 
Umeå kommuns fordonsflotta är helt fossilfri, medan 40% är dieselbilar 
och 49% bensin. Även med hänsyn till att de nyare dieselbilarna kan tankas 
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med det fossilfria drivmedlet HVO100 är andelen fossildrivna bilar alldeles 
för hög. Sanningen är att vi idag tillgodoser de flesta av våra behov med 
hjälp av fossila bränslen. Om vi fortsätter så kommer våra utsläpp fortsätta 
att öka och vi kommer inte att nå klimatmålen.  
 
2017 lanserade samverkansplattformen Fossilfritt Sverige initiativet 
Tjänstebilsutmaningen. Vad utmaningen innebär är att ett företag eller 
organisation förbinder sig att endast köper eller leasar miljöbilar - det vill 
säga elbilar, laddhybrider eller biogasbilar. Ett flertal kommuner har 
anslutit sig till utmaningen, däribland Malmö, Uppsala, Gävle och 
Helsingborg. Umeå kommun har i dagsläget inte antagit utmaningen.  
 
Fråga/Frågor: 
 
1. Kommer Umeå kommun att nå målet om en helt fossilfri fordonsflotta 

till år 2030?  
2. Om inte, vad saknas för att nå målet?  
3. Varför har inte Umeå kommun anslutit sig till Tjänstebilsutmaningen? 
 
Andreas Sjögren (S), miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande har 
överlämnat besvarandet till tekniska nämndens ordförande Christina 
Bernhardsson (S) som lämnar följande skriftliga svar: 
 
Det mål som kommunen har som målår är som bekant 2025, så du Åsa har 
gett oss 5 år till att se på, utifrån det kommer svaret att bli.  
 
Svar på fråga 1 
Ja, det bedömer vi att det finns förutsättningar för. Men, vi behöver dock 
detta att även tänka på vår robusthet så att vi klarar alla utmaningar; vilka 
till exempel kan beskrivas med utmanande väder, strömavbrott osv 
Kommunens verksamhet är till inte obetydlig del kritisk för samhällets 
funktioner och även det perspektivet måste hanteras. 
  
Det är viktigt med trygghet för verksamheterna, att bilarna fungerar och 
kan användas maximalt. De verksamheter som har ett tajt schema måste 
kunna känna säkerhet att de har ett fordon som kan rulla hela sitt 
arbetspass. Samtidigt utvecklas tekniken snabbt förutsättningarna kan 
dessutom vara annorlunda 2030.  
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Svar på fråga 2 
Under de kommande åren kommer det ske en rejäl ökning av fossilfria 
fordon, det är viss ”tröghet i systemet” dvs beställningar tar tid, men nu 
ökar antalet betydligt snabbare än tidigare.  
 
Vill vi öka tempot ytterligare på kort sikt måste vi bryta befintliga avtal, det 
är en ekonomisk fråga men vi upplever att det har nog inget att göra med 
måluppfyllelse till 2030, det går ändå.  
 
Vi har förtydligat våra regelverk och idag går alla beställningar via 
fordonsenheten så drivmedel är inget fritt val för verksamheten. I 
dagsläget har vi beredskapsbilar och bilar inom hemsjukvård och hemtjänst 
som inte kan ersättas av en elbil. Även läge och fastighet är avgörande i 
många fall där vi inte kan ersätta bilen med en elbil.  
 
Alla våra dieselbilar går idag att tanka med HVO100 men tillgången på 
tankstationer med detta är ytterst få vilket gör att man många gånger 
måste tanka vanlig diesel.  
 
Fler snabbladdningsstationer och fler tankställen skulle underlätta.  
Kommunen arbetar på med laddmöjligheter på egna och förhyrda 
fastigheter, det finns en plan för det. Alltid enklast och lägst kostnad med 
egna fastigheter. 
 
I våra egna fastigheter har de än så länge inte varit några problem att sätta 
upp laddpunkter. Vi håller en 12 månaders framförhållning på beställningar 
vilket gör att bilarna bör levereras i tid och att vi hunnit med att installera 
laddpunkter där de behövs. 
 
Svar på fråga 3 
Vi har ett eget arbete med tydliga egna mål där samarbetet med Viable 
Cities och klimatkontraktet hittills bedömts vara tillräckligt.  
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§ 31 

 
Diarienr: KS-2024/00204 

Interpellation: Hur ser kommunens beredskap ut 
för när friskolor läggs ner? Tobias Holmbom (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde med anledning av 
att  interpellanten är frånvarande. 

Ärendebeskrivning 
Tobias Holmbom (V) har inkommit med rubricerad interpellation till för- 
och grundskolenämndens ordförande. 
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§ 32 

 
Diarienr: KS-2024/00205 

Interpellation: Är beslut om nedläggning av 
Sjöbacka äldreboende redan tagit? Mattias Larsson 
(C) och Solveig Granberg (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Mattias Larsson, Carin Nilsson, Lotta Holmberg, 
Elmer Eriksson, Lars Forsgren, Åsa Bäckström, Rebecca Sellstedt, Veronica 
Kerr, Robert Axebro och Anders Norqvist beslutar kommunfullmäktige att 
avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Mattias Larsson (C) 
följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 
 
Är beslut om nedläggning av Sjöbacka äldreboende redan tagit? 
Umeå kommun, som sammanlagt samlar nästa 135 000 invånare, har ett 
äldreboende som inte är lokaliserat i någon av kommunens fyra större 
tätorter. Sjöbacka i Tavelsjö. Ett mycket uppskattat äldreboende som 
dessutom bryter mot den centraliseringsnorm som annars 
verkar grassera i Umeå kommun. 
 
Tyvärr är inte allt frid och fröjd. Det känns som att det ligger ett ständigt 
nedläggningshot över Sjöbacka, inte minst baserat på de uppgifter som 
kommit oss tillhanda som tyder på att Sjöbackas framtid inte bara verkar 
vara hotad utan rent av förutbestämd. 
 
Våra frågor till Carin Nilsson är därför: 
1. Har beslutet om nedläggning redan tagits? 
2. Är de äldre i Tavelsjöbygden lika mycket värda som de i stan? 
3. Varför vill du lägga ned det som fungerar? 
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Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 
svar: 
 
På den första frågan är det korta svaret: nej, det finns inget beslut om att 
avveckla Sjöbacka. Tvärtom så valde vi i höstas att säga nej till ett 
utredningsförslag från förvaltningen om att flytta verksamheten på 
Sjöbacka till det nybyggda boendet på Väst-Teg.   
 
I höstas redovisade förvaltningen den sårbarhetsanalys som nämnden 
beställt som ett led i att ställa om verksamheterna för att klara 
patientsäkerheten trots den ökande arbetskraftsbristen. 
 
Det var en viktig utredning, eftersom äldreomsorgen står inför mycket 
stora utmaningar. Andelen äldre ökar kraftfullt samtidigt som andelen 
personer i arbetsför ålder minskar. Samtidigt ser vi att de äldre som bor på 
särskilt boende är sjukare än för bara några år sedan och behöver en allt 
mer avancerad vård och omsorg. För att äldreomsorgen ska ha 
förutsättningar att bedriva en god och säker vård behöver flera åtgärder 
vidtas och verksamheten ställas om. En del i det är att bedriva verksamhet i 
ändamålsenliga lokaler som kan tillgodose krav på arbetsmiljö, 
patientsäkerhet och tillgänglighet.  
 
Sårbarhetsutredningen innehöll därför ett antal åtgärdsförslag från 
förvaltningen. Större delen av åtgärdspaketet antogs av en majoritet i 
äldrenämnden, delar av oppositionen inräknad. Ett av de förslag vi inte ville 
genomföra var det som gällde att verksamheten på Sjöbacka skulle flyttas. 
Istället gav vi förvaltningen i uppdrag att genomföra en fördjupad analys 
angående Sjöbacka och återkomma till nämnden.  
 
Denna utredning kommer att presenteras under våren och därefter 
kommer äldrenämnden att ta ställning till vad som behöver göras för att 
säkerställa att de äldre i Tavelsjö, precis som i resten av Umeå, ska kunna få 
en trygg vård även i framtiden.  
 
Svaret på interpellanternas andra fråga är: ja, självklart. Och det är just 
därför vi måste agera för att säkerställa att vi inte hamnar i en situation där 
patientsäkerheten hotas på grund av arbetskraftsbrist eller brister i lokaler. 
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Äldre ska ha rätt till säker vård oavsett var verksamheten geografiskt 
bedrivs. Det är just därför vi bett om den fördjupade utredningen, för att 
bättre kunna bedöma vilka alternativ som finns utifrån vad som behöver 
göras för att minska sårbarheterna i verksamheten.  
 
Den tredje frågan från interpellanterna är egentligen inte en fråga utan ett 
påstående och dessutom ett felaktigt påstående. Jag vill att vi ska ha en 
patientsäker och trygg äldreomsorg. Då är det vårt ansvar att identifiera 
sårbarheter i god tid och inte vänta tills någon enskild drabbas. Jag hoppas 
innerligt att Centerpartiet delar den uppfattningen, det gjorde i vart fall 
Centerpartiets företrädare i äldrenämnden. 
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§ 33 

 
Diarienr: KS-2024/00226 

Fråga: Var är vi i den fortsatta processen om att få 
det nödvändiga godkännandet av Ubmeje från 
Lantmäteriet? Linda Lotare (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Linda Lotare och Tomas Wennström beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Linda Lotare (V) följande 
fråga till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Fråga 
Vänsterpartiet fick bifall på motionen om att Umeå också ska ha ett 
samiskt namn; Ubmeje. Jag undrar nu var i den fortsatta processen om att 
få det nödvändiga godkännandet av Ubmeje från Lantmäteriet är?  
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 
besvarandet till Tomas Wennström (S) som svarar på frågan  
Ansökan lämnas in till Lantmäteriet på torsdag. 
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§ 34 

 
Diarienr: KS-2023/00026 

Nya föreskrifter för vattenskyddsområde Botsmark 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa det nya vattenskyddsområdet i Botsmark med tillhörande 
skyddsföreskrifter och upphäva därmed det befintliga 
vattenskyddsområdet med föreskrifter. 

Ärendebeskrivning 
Vattentäkten i Botsmark har ett befintligt vattenskyddsområde som är 
fastställt 1980, rådande vattenskyddsområde behöver således uppdateras 
efter dagens normer för vattenskydd.  
 
VAKIN har ansökt om fastställande av det föreslagna vattenskyddsområdet 
med tillhörande skyddsföreskrifter och om upphävande av befintligt 
vattenskyddsområde och föreskrifter i samband med att det nya fastställs.   
 
Förslag till den nya föreskriften har varit på samråd med myndigheter och 
sakägare. Samråd med sakägare skedde under november 2023. Tre svar 
lämnades in och sammanställdes i samrådsredogörelsen. De inkomna 
svaren medför ingen ändring av föreskriften. Redaktionella ändringar har 
gjorts efter översyn av kommunjurist.  

Beslutsunderlag 
Föreskrifter för vattenskyddsområde Botsmark 
Samrådsredogörelse för föreskrifter för vattenskyddsområde Botsmark 

Beredningsansvariga 
Katharina Radloff, Strategisk utveckling 
Malin Edin, Vakin 
Joakim Linder, miljö och hälsoskydd 
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Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren och Ulrik Berg. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Ulrik Berg (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen Västerbotten 
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§ 35 

 
Diarienr: KS-2023/00267 

Riktlinje för rådgivande organ i Umeå kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa riktlinje för rådgivande organ i Umeå kommun. 
 
att ge kommunstyrelsen i uppdrag att komplettera reglementet så att det 
framgår att kommunstyrelsen även är ansvarig för Umeå 
brottsförebyggande råd samt landsbygdsutvecklingsråd. 
 
Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag. 

Ärendebeskrivning 
Inför 2022 gav kommunstyrelsen stadsledningskontoret i uppdrag att: 
utreda och belysa behov av utveckling och reglering för att öka och 
tydliggöra kommuninnevånarnas möjligheter att delta, vara delaktiga, 
medskapande och medbestämmande i kommunens och stadens utveckling. 
I uppdraget ingår även behov och utvecklingsmöjligheter relaterade till 
befintliga samverkansråd och forum.  
 
Som en del i detta uppdrag genomfördes under hösten 2022 en 
genomlysning av de reglementen som reglerar de rådgivande organ 
kommunen över tid infört.  
 
Vid denna granskning framkom väsentliga och principiellt viktiga skillnader 
mellan kommunens rådgivande organ. Orsaken står troligen att finna i de 
dels tillkommit vid olika tidpunkter och dels i att det vid rådens tillskapande 
ej funnits styrande förhållningsätt/riktlinjer för hur rådgivande organ ska 
upprättas och fungera.  
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Vid genomlysningen identifierades följande förbättringsområden: 
 
Dokumentbegrepp 
Det är principiellt olyckligt att föra in begrepp från ett fält/område i ett nytt 
sammanhang utan hänsyn till de konsekvenser det kan innebära. Risken är 
att man genom att använda begrepp som innebär en sak och är 
förknippade med vissa värden/betydelser i ett sammanhang med 
automatik ger en förespegling om att begreppet har samma värde och 
betydelse i ett annat sammanhang. Något som dessvärre har skett när det 
gäller kommunens befintliga Råd. 
 
Begrepp som reglemente, arbetsordning och delegationsordning har över 
lång tid nyttjats i den organisatoriska styrningen för att fastslå ansvar och 
mandat i de politiska organ (styrelse, nämnd och utskott) som 
kommunfullmäktige tillsatt och tilldelat ansvar/mandat för olika 
kommunala ändamål/kompetenser. Allteftersom olika rådgivande organ 
tillkommit har ovanstående begrepp nyttjats i ett nytt sammanhang. Något 
som i viss utsträckning föranlett missförstånd avseende rådens 
beslutsmandat, ansvar och ställning.  Att ge en förespegling om att ett råd 
har samma beslutsmandat, formella ansvar och formaliakrav som en 
nämnd riskerar att leda till både missförstånd och överdriven 
administration.  
 
Det vore därför bra att använda helt andra begrepp och benämningar på 
de dokument som beskriver syfte och arbetsformer för rådgivande organ. 
Det skulle minska risken för onödiga missförstånd om de rådgivande 
organens funktion, ansvar och mandat.  
  
Behov av att tydliggöra beslutsmandat 
Idag har de olika rådgivande organen olika skrivningar om vilka mandat 
respektive råd egentligen har. Det bör tydliggöras att ett rådgivande organ 
är just rådgivande.  
 
Behov av att tydliggöra beslutsordning 
Idag har de rådgivande organens reglementen fastställts och reviderats på 
olika beslutsnivåer. Vissa reglementen är fastställda och/eller reviderade av 
kommunfullmäktige medan andra hanterats av ansvarig nämnd eller 
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utskott till nämnd.  Detta bör förtydligas och en gemensam princip bör 
införas för vilken organisatorisk nivå som har mandat att reglera rådens 
arbete.  
 
Behov av att minska administration relaterat till de rådgivande organen 
Idag skiljer sig de administrativa kraven stort mellan de olika råden. I vissa 
råd upprättas såväl uppdragsplan som tertialvis verksamhetsuppföljning 
medan andra har en löpande aktivitetsplanering/uppföljning. Enstaka råd 
har inte någon aktivitetsplanering/aktivitetsuppföljning utan nyttjas till att 
föra dialog i frågor som är aktuella för stunden.  Avsaknaden av en 
principiell hållning avseende omfattning på den planering/uppföljning 
rådet förväntas upprätthålla har i vissa råd tenderat att leda till omfattande 
administrativt arbete för att upparbeta planering och uppföljning av rådets 
arbete.  
 
Ett annat område som generar administration är avsaknaden av 
gemensamma principer för hantering av kallelser till och dokumentation av 
de möten som bedrivs i respektive råd. Några av råden har en enkel 
hantering medan andra har en nämndsliknande och i sammanhanget 
omfattande administrativ hantering (fullvärdiga kallelser m 
beslutsunderlag/bilagor, protokoll m justering etc.). 
 
Behov av att tydliggöra om och hur deltagare i råd ska uppbära 
arvode/ersättning för deltagande 
Slutligen finns det ett behov av att tydliggöra om och i vilken omfattning 
deltagare i råd ska uppbära arvode eller inte samt för vad och i vilken 
omfattning deltagare i rådet kan begära arvode. Idag skiljer de olika råden 
sig åt i frågan, vissa råd arvoderas samtidigt som andra inte arvoderas alls.  
  
Mot denna bakgrund upparbetades ett förslag till riktlinje för rådgivande 
organ under våren 2023.  
 
KSnau beslutade därefter i april 2023 att förslaget skulle skickas på remiss 
för att inhämta yttrande från de nämnder som idag är ansvariga för 
rådgivande organ samt till de myndigheter och organisationer som idag 
ingår i ngt av kommunens rådgivande organ.  
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Inkomna remissyttranden samt hur inkomna synpunkter/förslag beaktats 
redovisas i bilaga 3.  
 
I bilaga 2 redovisas de förändringar som föreslås efter remisshantering och 
intern beredning inom Stadsledningskontoret.   
 
Bilaga 1 utgörs av det förslag till riktlinje som kommunfullmäktige föreslås 
fastställa.   

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 - Riktlinje för rådgivande organ i Umeå kommun 
Bilaga 2 - Riktlinje för rådgivande organ m markerade förändringar 
Bilaga 3 - Sammanställning av remissyttranden 
Bilaga 4 – Lista över rådgivande organ 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 
Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag samt att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att komplettera reglementet så att det 
framgår att kommunstyrelsen även är ansvarig för Umeå 
brottsförebyggande råd samt landsbygdsutvecklingsråd. 
 
Bore Sköld (V) – Tillägg och ändringar nedan: 
Att under Definitioner -> Rådgivande organ, lägga till “ha samråd” som 
syfte för råden 
 
Att tydliggöra att rådgivande organ inte behandlar de samråd och 
samverkan som krävs enligt svensk lag. 
 
Att under rubriken Arbetsformer lägga till en rad: Varje ledamot har rätt att 
väcka ärenden till rådet. Ordförande avgör när ärendet ska behandlas. 
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Att under rubriken Arbetsformer ändra så att det står “Protokoll ska föras 
på mötena och efter justering publiceras på kommunens webbplats. 
Protokollsanteckning ska bifogas till protokollet om ledamot så önskar.” 
Att stryka sista stycket under rubriken Arbetsformer som lyder: "Hantering 
av minnesanteckningar regleras med fördel i respektive rådgivande organs 
föreskrift." 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag inklusive Hans Lindbergs tillägg om att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att komplettera reglementet så att det 
framgår att kommunstyrelsen även är ansvarig för Umeå 
brottsförebyggande råd samt landsbygdsutvecklingsråd mot Bore Skölds 
(V) förslag. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 
förslag inklusive Lindbergs tillägg. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Bore Sköld (V) – Att under Definitioner -> Rådgivande organ, lägga till “ha 
samråd” som syfte för råden 
 
Att det tydliggörs i riktlinjerna vilka rådgivande organ som ska, eller inte 
ska, behandla de samråd och den samverkan som krävs enligt svensk lag. 
 
Att under rubriken Arbetsformer efter andra stycket lägga till följande 
meningar: Varje ledamot har rätt att väcka ärenden till det rådgivande 
organet. Ordförande avgör när ärendet ska behandlas. 
 
Att under rubriken Arbetsformer avslutningsvis lägga till följande meningar: 
Minnesanteckningarna ska spegla rådets deltagares olika åsikter. 
Protokollsanteckning ska bifogas till minnesanteckningarna om ledamot så 
önskar. 
 
Maria Lindvall (L) – i första hand återremiss och i andra hand bifall till Bore 
Skölds yrkanden. 
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Tomas Wennström (S) och Anders Ågren (M) – bifall till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden 
ställer bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot bifall till Bore 
Skölds m fl yrkanden. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Bore Sköld (V) och Maria Lindvall (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Tomas Wennström, Bore Sköld, Hanna Lundin Jernberg, 
Joline Göttfert, Mattias Larsson, Veronica Kerr, Åsa Bäckström, Carin 
Nilsson, Ellen Ström, Nils Seye Larsen och Mikael Berglund.   
 
Yrkanden 
Tomas Wennström (S), Joline Göttfert (M), Mattias Larsson (C), Veronica 
Kerr (KD), Carin Nilsson (S), Nils Seye Larsen (MP) och Mikael Berglund (S) 
– Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bore Sköld (V), Åsa Bäckström (V) och Ellen Ström (V) – Under 
definitionen av Rådgivande organ tydliggörs vilket syfte råden ska ha. Där 
listas sådant som att ha dialog och att initiera samverkan. Av de tre 
begrepp som definieras i dessa riktlinjer är dialog och samverkan två. Det 
tredje är samråd. Detta är dock inte uttryckt som ett av syftena med rådens 
möten. Det är underligt då just samråd torde vara de rådgivande organens 
huvudsakliga syfte.  
Därför yrkar Vänsterpartiet: 
 
att under Definitioner -> Rådgivande organ, lägga till “ha samråd” som 
syfte för råden. 
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En hel del förvirring har rått kring vad syftet är med de rådgivande 
organen. Enligt lag är varje kommun skyldig att genomföra viss samverkan 
(exempelvis enligt LSS) eller samråd (enligt bl.a. PBL, FNs barnkonvention). 
Om det är så att rådens möten ska svara mot dessa lagkrav behöver det 
tydligt framgå i dessa riktlinjer.  
Därför yrkar Vänsterpartiet: 
 
att det tydliggörs i riktlinjerna vilka rådgivande organ som ska, eller inte 
ska, behandla de samråd och den samverkan som krävs enligt svensk lag. 
 
att under rubriken Arbetsformer efter andra stycket lägga till följande 
meningar: Varje ledamot har rätt att väcka ärenden till det rådgivande 
organet. Ordförande avgör när ärendet ska behandlas. 
 
att under rubriken Arbetsformer avslutningsvis lägga till följande meningar: 
Minnesanteckningarna ska spegla rådets deltagares olika åsikter. 
Protokollsanteckning ska bifogas till minnesanteckningarna om ledamot så 
önskar. 
 
Hanna Lundin Jernberg (L) - I första hand återremiss. Liberalerna anser att 
det reviderade förslaget på riktlinjerna är ofullständigt och behöver 
förtydligas. Det behöver förtydligas vad som innebär vad det är att ha 
samråd och det bör även förtydligas hur nämnderna och dess 
förvaltningarna ska koppla an till råden. Dessutom behöver det förtydligas 
hur transparensen gentemot intressenter till råden ska göras delaktiga och 
hur minnesanteckningar ska presenteras gentemot allmänheten. Detta är 
några av de otydligheter som vi tycker bör klargöras innan fullmäktige tar 
beslut om riktlinjerna annars misstänker vi att man kommer att få revidera 
riktlinjerna inom snar framtid igen. I andra hand bifall till Bore Skölds (V) 
yrkanden. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot återremiss. Ordföranden finner att ärendet 
ska avgöras idag. 
 
Kommunstyrelsens förslag mot Bore Skölds m.fl. förslag. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Reservation 
Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Styrning och samordning   
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§ 36 

 
Diarienr: KS-2024/00046 

Fyllnadsval: Nämndeman Umeå tingsrätt 2024-
2027, Birgitta Palm-Ejlefall (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att till nämndeman i Umeå tingsrätt utse Markus Pakola (SD) 

Ärendebeskrivning 
Birgitta Palm-Ejlefall har på egen begäran entledigats från sitt uppdrag som 
nämndeman vid Umeå tingsrätt.  
 
Umeå tingsrätt hemställer om att fyllnadsval av nämndeman under 
pågående mandatperiod 2024-2027 ska förrättas och att uppgift om 
ersättare därefter meddelas tingsrätten. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Markus Pakola 
Umeå tingsrätt 
Lönesupport, Troman   
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§ 37 

 
Diarienr: KS-2024/00138 

Avsägelse: Ledamot i tekniska nämnden och 
ersättare i kommunfullmäktige Sofie Dahlqvist (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

att bevilja Sofie Dahlqvist (MP) begärt entledigande från uppdragen 
som ledamot i tekniska nämnden och ersättare i kommunfullmäktige. 

 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 

att till ledamot i tekniska nämnden utse Rebecka Dejby (MP) 

Ärendebeskrivning 
Sofie Dahlqvist (MP) har avsagt sig uppdragen som ledamot i tekniska 
nämnden och ersättare i kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Sofie Dahlqvist 
Rebecka Dejby 
Tekniska nämnden  
Länsstyrelsen 
Lönesupport, Troman   
 
  



Sida 51 av 58 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 38 

 
Diarienr: KS-2024/00145 

Avsägelse: Ledamot i Dåva Deponi- och 
avfallscenter (DAC) Eva Holmgren (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

att bevilja Eva Holmgren (S) begärt entledigande från uppdraget som 
ledamot i Dåva Deponi- och avfallscenter. 

 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 

att till ledamot i Dåva Deponi- och avfallscenter utse Molly Hoffrén (S). 

Ärendebeskrivning 
Eva Holmgren (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i Dåva Deponi- och 
avfallscenter. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Eva Holmgren 
Molly Hoffrén 
Umeå kommunföretag 
Jörgen Aronsson 
expen@umesosse.se 
Lönesupport, Troman   
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§ 39 

 
Diarienr: KS-2024/00196 

Avsägelse: Ersättare i kulturnämnden; Hillevi Palm (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

att bevilja Hillevi Palm (S) begärt entledigande från uppdraget som 
ersättare i kulturnämnden¨ 

 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 

att till sista kvinnliga ersättare i kulturnämnden utse Mathilda Elfgren 
Schwartz (S) 

Ärendebeskrivning 
Hillevi Palm (S) har begärt entledigande från uppdraget som ersättare i 
kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Hillevi Palm 
Mathilda Elfgren Schwartz 
Kulturnämnden 
expen@umesosse.se 
Lönesupport, Troman   
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§ 40 

 
Diarienr: KS-2024/00197 

Avsägelse: Ersättare i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden; Torbjörn Jonsson (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

att bevilja Torbjörn Jonsson (S) begärt entledigande från uppdraget 
som ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 

 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 

att till siste manlige ersättare i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden utse Sten Persson (S). 

Ärendebeskrivning 
Torbjörn Jonsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Torbjörn Jonsson 
Sten Persson 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
expen@umesosse.se 
Lönesupport, Troman   
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§ 41 

 
Diarienr: KS-2024/00152 

Avsägelse: Ersättare i kulturnämnden Wilmer 
Prentius (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja Wilmer Prentius (V) begärt entledigande från uppdraget som 
ersättare i kulturnämnden. 

Ärendebeskrivning 
Wilmer Prentius har avsagt sig uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Wilmer Prentius 
Kulturnämnden 
Lönesupport, Troman 
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§ 42 

 
Diarienr: KS-2024/00169 

Avsägelse: Ersättare i kommunfullmäktige Frank 
Pettersson (AP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja Frank Pettersson (AP) begärt entledigande från uppdraget som 
ersättare i Umeå kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 
Frank Pettersson (AP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Frank Pettersson 
Länsstyrelsen 
Lönesupport, Troman   
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§ 43 

 
Diarienr: KS-2024/00212 

Avsägelse: Vice ordf i kulturnämnden, ersättare i 
för- och grundskolenämnden samt ersättare i 
Djurförsöksetiska nämnden; Carinne Sjöberg (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja Carinne Sjöberg (L) begärt entledigande från uppdragen som 
ledamot tillika vice ordförande i kulturnämnden, ersättare i för- och 
grundskolenämnden samt ersättare i Umeå djurförsöksetiska nämnd. 

Ärendebeskrivning 
Carinne Sjöberg (L) har avsagt sig sina politiska uppdrag i Umeå kommun. 

Beredningsansvariga 
Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Carinne Sjöberg 
Kulturnämnden 
För- och grundskolenämnden 
Jordbruksverket 
Lönesupport, Troman   
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§ 44 

 
Diarienr: KS-2024/00126 

Anmälningsärenden 2024-02-26 

Nämndernas verksamhetsplaner för 2024 
Diarienummer: KS-2023/00479 
 
Byggnadsnämnden Verksamhetsplan 2024  
Fritidsnämnden Verksamhetsplan 2024 
För- och grundskolenämnden Verksamhetsplan 2024  
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden Verksamhetsplan 2024 
Individ- och familjenämnden Verksamhetsplan 2024  
IT-nämnden Verksamhetsplan 2024 
Kommunstyrelsen Verksamhetsplan 2024 
Kulturnämnden Verksamhetsplan 2024   
Miljö- och hälsoskyddsnämnden Verksamhetsplan 2024  
PA-nämnden Verksamhetsplan 2024 
Personalnämnden Verksamhetsplan 2024 
Tekniska nämnden Verksamhetsplan 2024  
Umeåregionens brand- och räddningsnämnd Verksamhetsplan 2024 
Valnämnden Verksamhetsplan 2024  
Äldrenämnden Verksamhetsplan 2024 
Överförmyndarnämnden Verksamhetsplan 2024 

Motioner 
Motion 2/2024: ”Ko på rot” för mer lokalproducerad mat; Veronica Kerr 
(KD) KS-2024/00167 
 
Motion 3/2024: Införande av DIS (Dynamiskt inköpssystem) i Umeå 
kommun; Veronica Kerr (KD) KS-2024/00170-1 
 
Motion 4/2024: Fördjupa relationer mellan Umeå kommun och Taiwan; 
Anders Norqvist (L), Hanna Lundin Jernberg (L) och Maria Lindvall (L) KS-
2024/00179 
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Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för enskilda vägar i Umeå 
kommun; Mattias Larsson (C) KS-2024/00218 
 
Motion 6/2024: Inventering av skyddsrum, Umeå kommun; Maria Nilsson 
(SD) 

Beslut 
Obbola 19:1 – ökade investeringsmedel för nybyggnad av gruppboende 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 2024-02-06, § 55 
att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 7,0 mnkr  
2024 med anledning av ökade byggkostnader för projekt Obbola 19: 1 - 
nybyggnad av gruppboende, från medel avsatta till kommunstyrelsens  
förfogande i investeringsbudget 2024. Diarienr: KS-2024/00156 

Revisionsrapport 
Till kommunfullmäktige för kännedom: Revisionsrapport: Granskning av 
det förebyggande arbetet mot välfärdsbedrägerier KS-2024/00222-1
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